Riverside Police Department = l SUPPLEMENTAL REPORT}

CA0331300 Date Prepared: 11-08-08
1. Original File No. 3. Off. ID 4.NPC 5. Crime-Ct. 6. Crime-Ct. 7. Crime-Ct. 8. Date / Time Occurred 9. Day
P08-157587 | 496 w 10-31-08/ 2145 6
14 / Ti me Assigned 11. Date / Time Inv. Start 12. Date / Time Inv. Term. 13. Type Clr. 14. Type Cont. 15. Additional 16. Additional
N , , ; Adults Arr. Juv. Arr.
el

axe.

205

17. Address of Occurrence (Street No. - Name - City - Zip)

7800 block of Cypress Avenue, Riverside

18. Type ofrPlace
city street

For ID USE: V = Victim, !=Informant, W =Witness, O =Other
19,10: |20. Last Name - First - Middle (Firm Name if Business) )
V-1 |Officer James Heiting #1610

21. Race - Sex

23. Residence Address 24. Business or School Address

26. Bus. Phone

(951) 353-7100

Riverside Police Departm;‘ent‘ "

27.1D: |28. Last Name - First - Middle (Firm Name if Business)

29 Race,- Sex

30.DOB

31. Residence Address 32. Business or School Ajddreéé '

. 33 Home Phone

34. Bus. Phone

37 Age | 47:Eyes

(2) Officer Involved Fatal Incident (2)

S |35. Last Name - First - Middle - 36. Race - Sex 39W1 40. Hr. 42.DOB or ID 43. Arrested
s | Acevedo, Marlon Oliver H-#M- 35 1230 |BLKF"BRN - ves [] No [X]-
g [44.Address - Clothing - Other Marks. or Identifying Characteristics :
$ 7857 Cypress Avenue, Riverside 3 P
Juv:  Other Juv. Ct. e L - T . .
S pispauis. () 2 Prob. o) ) s A petanes () 1 | Notbewines () 2
S |46. Last Name - First - Middle . 49. Hte=450. Wt. |51.Hr. |[52. Eyes 53.D0Bor ID 54. Arrested
u
IS Yes D No D
P
E
C ;
56. Juv:  Other Juwl Ct. Withir: ) )
Disp: Juris. { } 2 Prob. ! 5 Dépt. ( ) 6 Detained { ) 1 Npt Detained  ( ) 2
ORIGINALLY REPORTED DOLLAR VALUES ARE CHANGED AS SHOWN BELOW
- Currency Jewelry ™, Clothing .. Officg, T.V. - Radio . Household Consum. . )
Cat. A Notes B "Prieci Met. Furs’ o Equip ' Cameras G Firearms 1M Goods Goods J Livestock K Misc.
PS s Files $ $ $ $ $ $ $
PR $ $ 3 $ $ $ $ $ $
' o s sl Stoien
60. Originally Reported Offens Codes=.-Crime) 61. Original Offenses Changed to (Code - Crime) 58. | Auto
2 e Vaiue . ASP:
1 1 Recovered
(1) 69 P.C. () 59. |Auto
Value A2

62. Narrative of Supglemental Report 62a. Audio Recording Available? Yes  62b. Incident Number:

_See page two for a*’Syynﬂopsis of the recorded interview with Officer Heiting. For more details refer to the

Reporting Officer
Det Sanfilippo

evitwed By
J!Zgﬂ

COPIES TO

transcript and the recorded interview downloaded to the server.

VCLO { }

ACTIONS

APB Sent

APB Cancld.

APR Sent

A

PR Cancld.

E

C

DOJ - NCIC
ntered

ancld.

ENTERED

STATS

ARBK AN)

B

a 4 MY

Tab 28

Riverside Police Department - Supplemental Report

e
R

U=




RIVERSIDE POLICE DEPARTMENT
. - CONTINUATION PAGE
PAGE NO. 2 - . . L FILE NO. P08-157587

‘_-f: ol DATE . TYPE OF REPORT o ' REPORTING OFFICER
Q _11-08-08 - . Officer Involved Fatal Incident . Det Sanfilippo

Interwew with Officer James Heiting #1610 /| Watch 3 /410 Beat / Unlt #3612

On 11-01-2008 at 0307 hours | met with Officer James Heiting at the Rrversrde Pollce Department Magnolla
Street Station. Present during the interview was Detective Mike Medici, District’ Attorney Michélle Paradise,
District Attorney Will Robinson, District Attorney Investlgator chk Fuentes Attorney Saku Ethir and Attorney
Klmberly Rice. : : ;

Officer Hertrng advised he was dispatched to a 5150 W I.C. call at Van Buren Blvd. and Cypress Avenue
.Officer Heiting stated while enroute he heard on the pohce radio that another.unit (420 beat) had arrived at
the scene. Officer Heiting said the 420 beat unit requested more units for-crowd control. Officer Heiting
stated he drove to the location Code-3 to assist'the 420 beat unit. Officer Heiting said upon arrival he

- observed Officer Koehler and Officer Ratkovwh struggling'to control S:Acevedo on the ground. Officer
Heiting stated he was immediately asked' by Officer: Koehler and Officer Ratkovich for a "tarp or a hobble".
Officer-Heiting said he retrieved hus hobble from the trunk of hlS umt and went over to assist Officer Koehler
‘and Officer Ratkovrch L ~

- Officer"Heiting advised Officer'Koehler was attempting to control S-Acevedo's upper torso and Officer
‘Ratkovich was trying to_hold S-Acevedo'slegs from kicking. Officer Heiting said it was difficult to put the
.j\obble on S-Acevedo’ because he was moving around so much. Officer Heiting stated Officer Ratkovich
ooked the hobble to the handcuffs Officer Heiting said he helped by grabbing S-Acevedo's legs while the
-hobble was hooked to the handcuffs Officer Heiting said he double locked the handcuffs after the hobble
- and the handcuffs were connected Ofﬁcer Heiting said the only sounds he heard from S-Acevedo during
this lnC|dent were gruntlng ,no:ses m :

Offrcer Heltlng advnsed that RFD was on scene within 30 seconds after S- Acevedo was placed in the "Tarp"
position. Officer Heiting added AMR arrived a few seconds after RFD arrived. Officer Heiting advised he -
rolled S- Acevedo on his left side so medical personnel could check him. Officer Heiting stated he was then
told to check the area for witnesses so he left S-Acevedo and began that search. Officer Heiting said as he
started searchlng for,wrtnesses he observed AMR personnel retrieving the guerney for S-Acevedo.

-Officer Heiting advrsed he didn't know S-Acevedo was in any medical distress as he began searching for

- witnesses.: ‘Officer Heiting said he didn't hear any medical personneél say anything about S-Acevedo not
breathrng or having any problems. Officer Heiting stated he never saw any CPR given to S-Acevedo at the
scene, “Officer Heiting said he wasn't aware the taser was used on S-Acevedo until he rolled S-Acevedo to
the S|de and observed the taser wires.

Officer Heiting was re-interviewed on 11-14-2008 at 1410 hours at the Riverside Police Department
Magnolia Street Station. Present for the re-interview was Attorney Saku Ethir. Prior to the re-interview
Officer Heiting viewed the "Coban” video (Officer Koehler and Officer Ratkovich's RPD unit #3746) and.
"heard the audio from his own unit (#3612). Officer Heiting had no new mformatlon to offer réference this

: .,‘nvestlgatlon

Tab 28




(

— .
O WL o000 W KW »—

OO0 AN WK P WLWN =

o

23
24
25
26
27

pr o

29
30
31
32
33
34
35

Qs:

o 2 Y

Q: o
Qs

37
38

39
40
41
42
43

45

“((Crosstalk))

Q5:
Q1

Al:

Ql:

INTERVIEW WITH OFC. JAMES HEITING

Interviewer: Det. Ron Sanfilippo

INTERVIEW WITH OFC. JAMES HEITING;:_’,‘{

Q=Detective Ron Sanﬁlnppo
Q1=Detective Mike Med1c1

Q2=DA Investigator Rick’ Fuentesk :

Q3=DA Will Robinson: s
Q4=DA Michelle Paradise _ "
Q5=Sgt. Rossi = " o
Q6 Detective Lanznllo
- Q7= Captam Boyer: -
A=Officer James Heltlng
Al=Attorney Saku Ethir
A2=Attorney: Kimberly Riley

f’Kimb‘gr—, K1mberly will be the point of contact. Uh...

Okay s
Okay? Ande111 call the counselor.
- Very ’g('_)"dd.
Thxs ‘ikks,the officer right here?

Uh, this is Heiting, Officer Heiting.

Okay.

And uh, if you guys want to do (unintelligible).

No, it’s simple. Yeah (unintelligible) how’s it going?
Hi. Mike Medici. How are you?
Hi. I’'m Kim Riley. Good to meet you.

Hi, I'm Mike.
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Hi, Saku Ethir, nice to meet you.

How are you?

start shoving those in your mouth, guys
Unbelievable.

(Unintelligible) to the interview (unintelligible),

Wow.

I'm _sufp'riiéyéd there’s any left with you here.

Oh-you know what? (Unintelligible).

‘;,;(Uniﬁtelyligibl‘e) alittle bit ago.

" about what?

We"yté not expecting (unintelligible) anyone else, right?

+(Unintelligible).

Uh, yeah I think there’s a DA and DA investigator. At least that’s what we
were told.

They probably needed some chairs too then.
I'll get ‘em.

(Unintelligible) batteries (unintelligible) is running low.

Yeah we’re just gonna - yeah.

How’s your dad doing?

Tab 28



92
93

95

S 06

97
08

99 -

100
101
102
103
104
105

106

107

108. -
109-
110

@

113

114

15
116
117

118

119
120
121

S22

123
124

125
. 126 -
1270

128

130

131

132

@

135

Ql:

Ql:

Q‘4:’

o
o
Mazn:‘ ’ .'"‘:

oi |

Q4:

Man:
- Q1l:

Man:

INTERVIEW WITH OFC. JAMES HEITING -
Interviewer: Det. Ron Sanfilippo

- Uh, I haven't falked to him in a couple weeks but...

| B | Oh really?
..he’s busy. (Unintelligible). ;
(Unintéliigible) years ago I coached baseball w1thh1m
Oh yeah? O S’

* Yeah. You remember Johnny Porche?-,

played baseball. “

" He was acoach w1thusvv1th Liftlé Lcag"’g’i’léi years ago.
Youneedto be m- luguys ’- |
,‘ (["‘;J;ni’r_ﬁielligkiblgj’.i "R\

/He’s one (unintelligible).

1 can (unintelligiblo).
. Okay.

" Unless (unintelligible) you want that one?

(Unintelligible). Uh, who?

No, that’s fine.

Oh okay.

(Unintelligible). there?

Yeah we'll slide déwn and - and...

Oh yeah.
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Sorry.

: (Unintelligible) tape recorder.
‘ yeu want to slide down.

 (Unintelligible) do it together? Allight. -

(Unintelligible):

I want yeu to take the heXt two days" eff take )"ifdiir;weekend and report back
on Friday. And if sornethmg changes we’ll (umntelhglble) acall.

(Unmtelh glble)

(Unmtelh glble)

And who dld we uh (umntelhglble)?
4 (Un1ntelhg1b1e)’7
;;,_V_(Unmtelhglble) off Tuesday, Wednesday, Thursday°

- | (Unlntelhglble).

And;tfhen Thursday night (unintelligible) you can (unintelligible) Friday.

«Correct.

“So just um, what - we'll get - we'll get in touch with you beforehand,

Right.
But just take the rest of the week off and (dninteiligible) you're gonna...
(Unintelligible)?

Yeah, yeah. These guys can get (unintelligible) if you want but we'll give you
a call. Just make sure (unintelligible) the other guys (unintelligible).

That’s ‘good.

‘AAll right, thanks. You want me to turn on the. fan?
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Yeah (unintelligible).

It’s probably gonna get warm in here with all these bodies.

(Unintelligible).

Okay I'm Detective Ron Sanﬁhppo R1vers1de Pohce Department This is
Detective Mike Medici. And'what I'm gonna do, since there’s so many people
here, I'm gonna have everybody go around and _]U.St

(Unintelli glble)

...identify themselves and who they re from We'll start with - w1th Officer
J ames. ,

Yes Ofﬁcer J ames Heltmg, Rlver51de PD.

f’(Rle), Investlgator (Rle) Fuentes from the DA’s office.
Um,, Wlll'Roblnson,, DA’s office.
Uh, Mike Medici, Detective here.

© I'm Ron Sanfilippo.

- And Saku Ethir, Lackie, Dammeier and McGill.

Okay. Um, what we’re gonna do is I'm going to uh, start off by asking you

some basic questions, you know, from your employment and ID and all that

stuff. And then what I'll do is I just have you go into what happened this -

evening. And then we will uh, probably have some questions for you. And 1
then if you have questions for us then feel free to ask any questions you want
and we'll go from there, okay?

Uh, be - yeah before we get started I'll just uh, put on the record that um, uh,
Officer Heiting is here um, under the Riverside uh, Police Department’s
policies and procedures manual section 4.8 I believe. Um, he is uh, required
under that policy um, to cooperate with any criminal investigation that is
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being conducted. And um, should he fail to do so, that is to cooperate um, he

- uh, can be um, disciplined or discipline can be imposed or punitive action can

be imposed based on a failure by him to cooperate. And so we would consider

" uh, this statement to be in compliance with that-uh, policy section. And'so
-he’s here today to answer those questions bécause if he uh reﬁrsed to dote -

do so, he could be disciplined by the department Ve

Okay

" One of the other thmgs we wanted to make sure on tape uh SO we understand

it from the uh, department uh, there may. be video of some or a portion of um,

the incident or maybe all of the incident um, but it is our understanding that -
the department has not'been able to:upload that video yet or audio. And we’ve
been told that um, potentlally ata later date if'it does exist that um, the officer.

‘will be permitted to review:it but 1s not - has not been permitted to review it
- um, pr1or to prov1d1ng th1s statement :

Okay Okay J arnes‘7
Very good

' Okay Um start off by W1th your name, can you spell your last name and your
rﬁrst name for me? :

, “":‘Yes, last name’s spelling Heiting, H-E-I-T-I-NG. First spelling James, J-A-M-
- E-S. o

~ Okay. And what's your ID number, James?

1610.

And your hire date here with the RPD?

October 26 of last year.

And that would be *077

Correct. ‘7

Did you(vtfork anywhere - any other agency before that?
Yes, Orange County Sheriff’s Department.

Okay. And how long were you there?
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Approximately a year not including the academy.

Okay. So .you - what was your hire date for the Orange County Sheriffs then‘7
Do you remember? ; A

Uh, I want to say uh, in December of uh »05. And then I started the academy
in ’06 in February. ; . r

Okay. And while you were at RPD your - your’ourrent assi‘!gnrnent is?
Patrol.

Patrol? And on this date on (unlntelhglble) on October 31, which was last
night um, you were. assrgned what beat?

Uh, the 4 10 beat
Okay And what beat does what does that con- consist of?

Uh 1t s the south end of the west srde from I believe its Arizona to Hole on

- Las Slerra, to Tyler

’Okayn Andﬁ what's what shift wére you working?
\""‘Uh Charles Watch
/Okay.And that’s gonna be the uh, swing shift?

;,Correct. From 3:00 to 1:00 and...

And were you riding by yourself or were you riding with a partner?
Single officer, yes.

Okay. Okay why don’t you tell me, James, basically what um, what you know
of this case and what you either uh, partaken - partook in or what you
observed or what uh, if you heard anything on the radio or anything like that?
Just go through your story and then we'll - we'll fill in and ask you some
questions.

I was dispatched to a call of a 51-50 uh, along with I think it was Charles 4-
16. Uh, which is out of our beat, it was in the 20 beat. My understanding was

it was Van Buren and Chalen.

Mm-hm.
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..was the call. So I started heading that way. Um, and then it - another unit _
came on, said they were gonna also be en - en route, which is a 4-20 car. Um
and they were closer in that area. They didn’t cancel us. They just said that”
they were uh, going 97. And that they needed uh, units for crowd control So
myself and 4-16 kind of sped over there. Uh, then all ofa sudden they said
they needed some help. So we uh, kind of took it a little bit faster trying to get
there. Uh, then [ get on Van Buren and Chalenrand they sald they they need
somebody for uh, immediate assistance one code three so I I rolled code
three into the - into uh, Chalen excuse me, Cypress

Mm-hm.
I want to make that correctlon 1t was Van Buren and Cypress.
Okay. Wasn tChalen then? It was Cypress”

Corrﬁ,,ect.‘, M

Okay

: " Yeah. And uh so that. actlvated my recorder at that time. As I'm pulling up, all

I could see was the unit. I didn’t see where the officers were at um, until I got

really close to'the unit and pulled up and my lights were shining on the - the

“uh, suspect on‘the ground. Officer Koehler and Officer Ratkovich were uh,

~ attempting to control the suspect. And they're waving me on, askmg me if |
- had atarp...

Mm-hm

...or a hobble. And uh, excuse me, I said I did but it was in my trunk. So I had
to go back to my trunk of my vehicle. Uh, it wasn’t where I thought it was at
so I was uh, scurrying around trying to find it. Um, I finally found one.
Officer Ratkovich uh, approached and said, “Did you get it?” ‘Cause he was
over to get his. And I said, “I found it.” So we both went back over to um, the
suspect that was on the ground. Officer Koehler was uh, still attempting to
hold the suspect from moving around. Um, as I approached the suspect,
Officer Ratkovich uh, was trying to hold his legs from kicking around and
they said, “Let’s try to get it on his legs.” Um, and as I was putting on the
strap, Officer Koehler was controlling the suspect from flailing around. He
was kicking and moving around. Um, because his legs were moving, it was
difficult to get the - the tarp on. Uh, slid it over his feet and then I asked, you
know, did they want it up to the knees or - or were they gonna have him stand
up so, “Where do you want the positioning of the tarp?” And they said, “No
we'll - just put it on for right now.” Um, so as he’s kicking around uh, Officer
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Ratkovich was attempting to hook the uh, hobble to the handcuffs um, and he
wasn’t able to with his legs in that position. So I grabbed his legs, put ‘em in a
- a - I guess like a triangle position, one over the other to hold the legs from
kicking around so that the tarp can then be uh, ‘hooked up to the handcuffs; At
that time he was able to hook the tarp to the handcuffs, release the leg: Um,
then I decided I'm not sure if his handcuffs.are double’ locked sol attempted to

double lock the handcuffs. Um, shortly after um, the ambulance arrived or

RFD personnel started coming onto scene uhy ;probably within uh, 30 seconds
to a minute of us struggling with the suspect. As they walked up uh, the
officers, all of us got off the suspect and I started to turn.him to his side so that
uh, AMR could take a look at him at that point. And do remember seeing
one AMR, I don’t knowif'it was ambulance or paramedlc I wasn’t sure um,
started reaching around for a pulse. didn’t - T think that’s just normal,
standard what they do. And I held the suspect on his side so that they can
continue to reach around. And then from that point uh, RFD said, “You know
uh, you guys want us to; transport”” And they said, “Well let’s - let’s wait to
take off the hobbleuntil we can get him on the gurney.” And at that point I
backed .away and started talking to the - the RFD to give them some
mformat10n And then after that'it was uh, talking to Officer Koehler. He said,
“You know, try to find some people that witnessed and - and get some witness

“ statements.” Uh, I walked over to the crowd that had gathered uh, on the south
~side of Cypress, 7850'is the apartment complex. A bunch of people had

gathered around there so I started talking to uh, several of the people there.

: Uh, many were (unintelligible), they were standing around, said they didn’t
‘'see anything and didn’t look like they want to have any part of it. So I found

one uh, witness who said that he called in because there was a person that was

~ goingcrazy in the street. And I interviewed that person. And then from that
poinftl just helped with the uh, putting up the crime scene.

: 'Okay. Um, so when you got the - heard the original call go out, do you

remember what exactly dispatch put it out? Just a 51-507?
Yeah, a 51-50 yeah.

Did they say what the 50, what he was doing or anything or it just 51-50 call
itself?

Uh, that he was in the center of the - the roadway and traffic was coming by.
That’s what I heard - heard originally. '

Hm. And this - this was dark, obviously?
Yes.

Do you remember what time it was?
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"I don’t recall exactly at this time.

- Okay. But it was in.the evening hours, dark?,rIt fwasn’t light, correct? - o~

For sure. Yés.

‘So then you - you responded. They‘needed backup S0 you iidei code three and

when you pulled up you couldn’t:see the ofﬁcers or anythmg cause they were

down on the ground in front of their unlts‘? e

" Cortect.

Okay. And then when you ﬁrst saw them were both of them uh, with the
suspect on the ground or was one of the ofﬁcers standing? Do you remember
the pos1t10n1ng at that pmnt? »

I beheve uh Ofﬁcer Koehler was on the upper torso of the suspect And

_ Officer Ratkov1ch ‘was at the feet I can't recall if he was-kneeling or if he was
bendmg over

i Okay And the suspect was - was proned out at that point? Do you remember -
’ ywhat h1s posmomng ‘was?

b Uh he was ~ his back was facing up and his hands were behirid his back.
9 Okay So he was handcuffed at that point?

o 'Wh'en I pulled up, I'm not sure 1f he was handcuffed or not. I - I didn’t notice
7 the handcuffs until I walked up with the tarp so it may have been during that

time. I'm not sure.
Okay.

That he was handcuffed.

- Was there any conversations going on? Do you remember hear between the

officers or the suspect at any pomt when you were there‘7

Uh, the only conversation that T heard from the officers was, “Do you havea

' tarp? Get a tarp.”

Mm-hm. .

‘That was it.
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451 , '
452 - Q: - ~ Then the uh, suspect you didn’t hear h1m say nothing at all? Or - or saylng or
453 o talking or.. | ¢
454 :
455 A [ didn’t hear...
456 '
457  Q: - ' yelling?
458 . co , ; - ,
459 A - ..any - any words commg from the the suspect as far as uh I mean he was
460 S makmg noises but it sound more like uh gruntlng of Al
461 ; 4
462 Q. Mm-hm.
464 A o .you know hke he was (un1ntelhg1ble) you know being mad.
465 L
466 Q: o .Okay. So then you went to get the uh, the hobble tarp and then when you
467 - : came back, Koehler left and he camé over towards you? How - how far away
468 ' were you parked away from where they were at‘7
- 469 '
470 - A: ' ' Uh, Just to mak!e a correction...
72 - Q: 47 Mm-hm, -
473 S N 5, b -
474 A: S/ /' ...Officer Koehler did not leave the suspect at any time. It was Officer
475 Vo X AN “Ratkovich...
476 Lo ' o
477 . =Q: s e Okays, ™
479 Az i;. D % ~...that left. Uh, Officer Koehler was keeping the suspect from moving away.
480 e ' 'He was trying to get up and so Officer Ratkovich was the one that stood up
So481 and said, “Hey did you get that tarp?” Théy were really concerned about him
482 IAS kicking.
483 oG | |
484 Q. - Now how was - how was he doing that? How was he holding the suspect
485 . ~ down without him moving while (unintelligible) positioning (unintelligible) -
486 < - then? Well was he just laying on him? Was he kneeling on him? Do you
487 - - remember or...
488 : , .
489 A: He - he had his feet crossed um, one over the other.
490 - o ' | ‘
491 Q: © - Mm-hm.
492 ‘ : ‘
93 A: 3 .~ Um, and I don’t know if he had him with his knees or not but it ~ it looked like
po4 he was attempting to stand up. Um, from that point I don’t know ifhe actually '
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let go of his legs and walked over ‘cause 1 was behind in my: trunk at'that
point. So 1 Just heard verbahzatlon :

* And you don’t know if he was handcuffed when Ratkovich left hlm at that

point? Was he handcuffed or do you - you don t know? L

,From my vantage p01nt I'couldn’t see'it because Ofﬁeer Koehler was on the

upper portion of him so he was blocking my view.of the hands So I don’t
know if - if he was handcuffed at that p01nt or not %

Okay And then when you went back over to uh, the suspeet and - and the

- officers, you started applylng the the hobble‘7 Is that what you were doing?

You were..

Yeah it was a feehle atternpt but yeah Iftried. |

: Okay Was he was he klckmg or, someth1ng‘7

Yeah HlS 1egs were m0v1ng

M- hm

And uh the pos1t10n that his legs were in uh, you have to do one foot at a time

;,fso it was - 1t took me a little while to get...

Was he - ‘th’e suspect moving around during this time also and kind of

~ squirming around or...

Yes

...was he - okay. Were they - was he give - was give - was he giving

-commands or anything to anybody? Any of the officers that at that point did

you hear anybody giving commands or was it Just basically it was just a fight
and it was just on?

‘ I don’t recall any - any specific commands. It doesn’t come to my - to my

- memory. Um, I think it was like, “Hey, you know, stay still. You know; we’re
- trying to get - to get the hobble on.” That’s - that’s all remember at that

) p01nt

'Mm-hm.

‘Tdon’t remember any verbalizations from - from the officers.
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Okay. And then you finally got the hobble on. And then you said - what was
the next step? It was gonna be to connect it to the handcuffs?

Yes.

" Were the handcuffs on at that point then when you were}pntting the. hobble

on?
Yes.

Okay. But you don’t know when they went on? Were they on when you came
back? Do you remember when you sta.rted puttrng the hobble?

Yeah they were on-at that trrne

Okay. And then and you got the um, drd you say you got the uh, handcuffs -
the hobble applled to the tarp? It was all hooked up?

Correct.

e f"'Okay And the"n |

1-1Iwas able to get em on the legs Ofﬁcer Ratkovrch was able to apply the

; ,,,"hook

Okay And at that point what happened? When it was applied and he was

) body restrained, what - did everybody just kind of stand up there for a second

or drd they stay on top of him or do you remember what?

‘fUh, my frame of reference was only to see the handcuffs and make sure that
~ they were gonna be double locked. So I don’t know where the other officers

were at that point. I'm focusing on the handcuffs and trying to double lock - he
was still moving around at that time.

Okay.

So I'm trying to get the cuff key in there and everything. But I believe Officer j
Ratkovich let go of the legs so that uh, the hobble was in place and that’s what
it is for.. ' '

And he was on his stomach at that point still?

Yes.
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Okay. And then you got up and what - what happened next? You started uh,
talking to witnesses or something at that point he was secured and the medical
personnel came up and then basically they were checking on him and at that
point he was still breathlng and everythlng was okay as far as you knew‘7

Uh, once 1 applied the-- the double lockrng of the cuffs uh medreal personnel
were coming up. And I thought well it would probably. bea good time to

- move him on his side so I grabbed, higbelt loop and. started moving him to his

side. Um, and at that point medical personnel stepped in and I'm just holding

~ him up so he wouldn’t fall back over-or try to move around. I wanted them to
‘check him out so I ‘held hlm in place W1th a belt loop and then just holdrng his

shoulder

You remember What srde you you turned hlm 0n‘7

, Yes | turned hlm to h1s he Would be on hlS left - laymg on his left side, i ght

side facrng up.

Okay And then' during that time, did they say anything, medical personnel

- have any.- any problems7 Did they say, “This guy’s not breathing”? Was there
~eany eoncerns on medreal personnel at that point when you were there?

I drdn B hear any of that I - I was focusing on making sure that he d1dn t move

¢ ,‘:around

And.he was conscience at that point as far as you remember?

““When you rolled him over?

" His eyes were closed. I don’t know if he was conscious or not. I didn’t check

for a pulse so I couldn't say.
Was he struggling at all at that point?

No.

Hm. And then after that, what - what happened after medical personnel? Did |

you lay him back on his stomach or did you keep him on his side or did you

help him up or what - what happened next?

At that point, they étepped in and were able to either uh, hold him up or he
was able to stand on his side. And I stepped away from that point, let them do

~ their job.
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Okay. And when was the first time you heard that there was some kind of
medical distress out there? Was it moments later or was it a few mmutes later
or... : '

I didn’t know that there was a medical difstr"erss

~ Okay. So you didn’t know anythmg had happened‘7

No. I had no idea, not until the detectlves showed up.

Oh really? Okay. So he was - did you see h1m get loaded into the uh
ambulance and everythmg"

No I did not

Okay. Do you remember Who you, 1nterv1ewed’7 You said you interviewed a

: w1tness Do you remember the person s name?
) Uh,’ I éould re_call;it if I saw. thé name again.

: ’Okay‘.:“f'Wa"si 1ta male dr:‘férnale?

Tt maten

| Okay. Was he a white - white guy?

Yes".:' Y

; Earrings?

Yes, lots of piercings on his face.
Was his name Justin? You remember?
That does ring a bell, yes.

Okay.

Rescoral, something...

Right.

...to that effect.
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@
T
673 Q: Okay. Michael?
674
675 Ql: Yeah James, just a couple things. When you arrived um, did you see any
676 _ physical confrontation going on or was that already done?
677 o ;
678 A: I didn’t see any physical confrontation. It was just - seemed hke a statlc
679 except for the wiggling around. s ~
681 Ql: Okay. And - and then obviously‘them asking you”'"tb get the hobble. Um, but
682 no punches? No nothing like that was gomg on? That had already occurred
683 while you don’t know at th1s pomt :
684 .
685 A: - (Unintelligible) at all.’
687 Ql: ..but you didn’t see it, right? .-
688 5 2 A
689 A: Corrects
690 Y - 4 &%
691  Ql: Is.this an area um, a beat area.that you're familiar with?
:93 A: ~ I have worked it before. I've been down that street before but I'm not familiar
w04 < with the people that are on the street.
6;96 Ql: “No prior contacts with this guy?
698 A . No.Ididn’t.
7004 Ql: " That'you're aware of?
701 |
702 A A 8 »...(unintelligible) recognize him from anything.
703 .
704 Ql: Okay. Um, you mentioned grunting, that kind of thing. Um, I don’t know if
705 R you're able to distinguish a grunt between you - you - we’ve all seen people
706 \ ' under the influence snarling and that kind of thing versus uh, a medical issue.
707 o Can you tell the difference? Or do you have an opinion?
708 .
709 A: ' At that - at that point, I didn’t - didn’t think it was a medical issue. It seemed
710 like he was just struggling to get out of a hold.
711
712 Ql: Okay. Okay. Um, you said your overheads were on. Were there any other
713 overheard lights on to the units out there?
714 :
15 A I believe the primary units uh, from the rear, it-looked like the hazard lights
d16 - were on and so either...
=717
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718  Q1l: Okay.
719 : ‘
720 A: ..either a one or a two. Uh, I do recall seeing later on a red light on so it %,
721 looked like there was um, takedown lights. Uh the reason, I know thls 1s :
722 ‘cause I shut down the lights uh, afterwards.” , ¢
723 ;
724  Ql: Okay. So you shut down the light? ="
726 A Correct.
727
728 Ql: From the other unit?
729 o4, ” N o
730 A: Yeah. They had a spotlight, a takedown light, ated light uh, flashers uh, and
731 then my unit had uh hghts on: Those were the first two units on the scene.
732
733 Ql: Okay. And= and I-1 thmk I know the answer tot his but to be clear, you had
734 no use of force other ythan applying this hobble, is that correct? No batons?
735 . N L & S
736  A: Corréct.
38 Ql: ~ No sprays? No tasers? «..-
740 A: <. Comect -
741 & £ W g
742 Qli ~ Yourself?
743 & .
744 AT . . Correct:
745 G "\ »
746  Qli Okay. Do you carry a taser?
747 g % £
748 A1 . ldo.
749 0
750 Q1. v Um, okay. You didn’t use it at all tonight?
751
752 A No.
754 "Ql: _ Throughout the whole evening?
755
756 A y Corréct.
757 ‘ : :
758  Ql: Do you have any knowledge of whether or not this guy was tased tonight?
759 ‘
60 A: Uh, I did see some wires. I didn’t see the probes or anything, just the - the
61 wires. I don’t know if they uh, landed there any place on his body.
762

Tab 28



Ql:

Ql:

Ql1: -

Ql:

Ql:r

2

INTERVIEW WITH OFC. JAMES HEITING
Interviewer: Det. Ron Sanfilippo
Case #P08157587
Page 18
You recognized the wires through as...

Yeah. ‘

...being from a taser?

“Thin - thin - thin copper wires. When I rolled hlm to hlS 51de I I saw the

wires.

Okay. So your own personal ob“servations theti were Just: this guy on the
ground, the officers restralmng him and then you placmg the hobble on his-
legs? , e\

Correct.

Do you remember atwhat;:pdiﬁt that hOBB"le and - and this may have been

- asked and answered. If - if it was l.apologize but at what point the tarp was

removed like the - the clip removed from the handcuffs, was it ever or do you
kmow‘7 ‘

; I do not knaw
o ,'Okay I don t thmk I have anything else, Ron.

"‘Do you know 1f you had your recorder on when you rolled up, your audlo

recorder‘7

' Uh,’;the _digital audio recorder was not on. And I'm not sure if my Coban
_ractivated or not ‘cause I think I have a faulty um, mic light.

) Mm—hr’n'.

I know the microphone uh, works uh, but T don’t know if the light works on it.
Okay.

So Idon’t. know if my Coban was activated. I do remember gomg back uh,
once everything was under control and the scene was contained to shut off the
camera. Uh, I do remember pressing the uh, camera - I don’t know how to
describe its - it’s a little - little window...

Mm-hm.

..;that shuts off the camera inside the...
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808 - Qi Okay.
809 . :
810 A: ...the screen.
811 . | : e
812 Qr Okay. What unit number were you driving?.*
814 A: 3612.
815 e | ,
816 -Q: I want to check that. And your. recorder you sald you Weren t we’re gonna
817 ' © . havethat checked. We just (umntelhglble) . :
g18 L /
819 A The only thing that I recorded was the Wltness statement
-820 :
821 .Q: Okay. We'll Just check it. We Just got to do 1t for make sure we give it back
- 822 : to ya. , » e’
823 ' y
824 A: Okay. <.
826 Q... Um; anything else you can remember that we may not have touched on or
827 :  anything else you want to add or anything that occurred out there that you
1328 ‘ f"*observed that you've been thinking about?
829 : '
830 A: R No As Im talklng about it, it seems like I've unfolded all my memories.
831 . o e ,
832 Qi "'Mm-hm. Do you remember at any point when the officers were on their - did
833 " they ask for backup or did somebody else ask for their backup? Was there
834 b7 g W somebody else that came on the Air One or something that asked to expedite
835. - RY unifs or was it the units involved that actually asked for the units to expedrte"
‘836 /.. Do youremember?
838 A e Uh I believe it was the - the primary unit that was there Air One was there
839 first spotlighting... ~
840 Y -
841 Q. Mm-hm.
842 - ‘ _— A ‘
843 A ‘ ...um, and then the officers got there soon after. So I - I don’t believe that Air
844 One asked for additional units. I think it was the units that were struggling
- 845 with the suspect asked for additional units, not only for the struggle but for
846 o crowd control.
847 . ,
848 Q: ' ‘Okay. And when you first rolled up and you - you made contact, was there
849 any conversation between you and the officers as far as your role? Did they
850 say, “Grab his ankles” or “do this” or “do. that” other than “go get a - the uh,
851 . hobble”? '
852 : : :
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No.

‘But I mean, “Hey we’re struggling”, they didn’t say, “Hey we had to tase em '

we had to do this, we got to do that” or whatever'7
No.
Nothing? No communication betweetr...

Correct.

'Okay Um, if you don’ 1 have anythmg else at this pomt I think we'll uh, step

out for a second. And then um, we‘ll take a qulck break and then uh, we’ll
come back in and finish it up :

[gota Just two real short questlons

Okay Why don’t We

e takeabreak

real qulck and then we'll take a break real qulck and then we'll come back in,

g okay‘?
F Sure. :

Okay.

Okay we’re back on tape. We broke off tape approximately 3:33 in the

~ morning. And we’re back on tape at 3:38. We just have a couple of quick

questions to ask ya. Um, did you receive any injuries during this? Do you
remember anythlng happemng to you uh, that would cause any injuries to
you?

* No.

Okay There’s nothlng on your face or anything. Something - it looked like a
mark on your face. Was it nothing that you remember?-Okay. Um, when you
went and walked up to the officérs um, do you know what the timeframe was
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898 from the time they started fighting or wrestling with this guy to the time you
- 899 . - - got there? Was it a - a - a few minutes or you re not aware of how long
© 900 they’ve been dealing...
901 s
902 A ' ~ No.
904 Q.- ...with this giry? Did they appear that they had been out of breath or fighting
905 - ,_ : h1m for a while or did it appear that the - they were not havmg a problem or
906 : ~ youdidn’t even recognlze7 ‘ :
907, : o PR %
908  A: -~ Well it - it looked like Ofﬁeer' Koehler was uh, a little-th, reddish.
009 ‘ ‘ s FA R\
910 . Q: Mm—hm
911 Lo . Ry .
912 A: ~That’s about all: I notlced Uh and then upon closer look I'saw, because [
913+ - : o photographed him and saw some 1nJur1es that he had.
914 - ' ' t : , "t
915 Q: Okay
916 : :
917  A: - That s the only
018 6 |
919 Q: ‘ Now when d1d you photograph him?
920 -
9221 A: 4 ,‘fyUh after the suspect was transported.
922 . 4 o
923 Qi - Okay. Out of the scenc?
924 o7 LN
925 A: Correct.
926 CmNY . B :
927 Q. - ~.~Okay. Did - did you photograph anything else out there?
928 . _ ‘
929 A The scene, the - yeah.
930 . . o : :
931 Q: ¢ And that was the direction of the sergeant or somebody?
932 . ‘ '
933 A Correct.
. 934 ¢ , _ : ‘
935 Q: ~ Okay. Do you remember what sergeant that was?
936 '
937 A Uh, it was kind of secondhand. They said somebody needed. a camera on
- ..938 scene. I had one there.
- 939 ;
040 Q: Un-huh.
W 041 ) ,
942 A: " SoItook the initiative to start taking photos.

Tab 28



/f“_\,{;\i ' N .

043
944 -

945
946
947

948 -

949
950
951

952

953

954,

955

956 .
- 957
958

- 959
960
961

962
63.

)64
965

966 .
967

968

969" .
9707
971

973
974

975
976

977

081

7. 983
984

‘985

RoER Z L

QL

9797

980" - QI:

982

Ql:

INTERVIEW WITH OFC. JAMES HEITING
" Interviewer: Det. Ron Sanfilippo

Case #P08157587

Page 22

Okay. The last question um, when you had h1m on the side rolled and you're
holding onto the belt and medical was there checking on him, you had him .

.rolled onto his shoulder, after you let go, was it-because medical took overand

you were pretty much done there and they took over the body and everythrng,

-you didn’t néed to be there no more, is that why you krnd of Just

Yeah.

. (unintelligible) him? -
K1nd of handed it off

Was he still on the 31de when you left h1m‘7

Yep. Yes tQ the best of rny recollectron “

‘Okay And at that polnt do you stand by and watch? Are they domg any -

anything to him? With the - with CPR or anything? Or were they just doing

" regular stuffto him and it'wasn’t...

I didn’t se¢ any CPR. T'didn’t see any uh, I backed away and started talking to
the uh; :Riyersidee Fire Department some of the guys that were standing there.

"Okay But 1t dldl’l t appear they - they were doing anythrng at - the guy was -
- going through a distress at the time like they were trying to revive him or CPR
. or any 0f1t‘7 :

‘ ",No No it was sounded like they were getting ready to bring the gurney in and
o) 111ft him up but that’s - thats about it. .

Okay Michael, anythrng else?
'Juét - just one. James, do you remember what he was wearing?

I'do remember seeing uh, jean type material pants uh, and a dark colored shirt. -

_Like full pants or...

YCS.

- ...do - do you know? Okay. And what’d you say about the shirt?
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th, dark colored shirtl Uh, I do remember yeah he had socks on ‘cause when [

grabbed his feet it - it was a cloth. And I remember seeing his shoes on the _
ground so... » ‘ X

Okay. |

- Okay. Any questions for us, James ,b,efo'ré we ﬁmshup‘?

Uh, blood draw, that kind of thirig?

: Yeah we'll get to that in ,afséédnd. (Unijry,i,;fe‘lligible),‘ at the scene or anything like

that? There’s nothing you'can remember you want to add or anything at this
point?. ot o P _ :

No.

Okay. Itls 3:41 andwe’reoff tape;;,@fl;his is..

':d:ith» theﬁ,audi(‘)' recording submitted and it is an accurate
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INTERVIEW OF  Officer James HEITING

P08-157587 69 PC/Officer Involved Fatal Incident

DATE: 11-14-08, 1410 hours

PRESENT: Det. R. Sanfilippo =SANFILIPPO
Officer James Heiting =HEITING
Attorney Saku Ethir =ETHIR

(11-14-08 / 1410 hours)

SANFILIPPO:

ETHIR:

SANFILIE’PO;;“

OK, it is Friday,""7Nbvember‘;"1,',4,1,;”20:08, aPp%bX’i’mater 1410 hours. Riverside Police
Departm%t;ﬁMé'gnO’“’a’ S’fatlonAnd I’m iyy;lvith James Heiting, Officer James Heiting,
and Atoriey SakuEthir?

thur S

Ethir. Uuh,the ‘reaso’nffth'ét you're back here to, to talk to us is that at the last interview

’we‘mém‘ib‘hed thgr’é was a video, uuh, actually two videos from police units driven by

-,’,yyf‘ficer Ratkovich and also one driven by you. And we told you once we recovered -

 those.we, we'd allow you guys to come back to look at those, and if there’s anything

ythat’ you remember since then or since viewing the video you can express that with us

. ‘Uuh, so before we get started, | think, Saku, you wanted to mention something.

- kETH]R? k

SANFILIPPO:

Yes. If | may, uuh, again, uuh, Officer Heiting is here as indicated previously in the
initial interviéw, uuh, under the Policy and Procedures Manual, Section 4.8. Uuh, it's
our understanding, his understanding, that he’s required to cooperate, uuh, with any
criminal investigation that is being conducted and, as we understand it, this is a
criminal investigation regarding the incident that night. And so, uuh, under the threat
of discibline if he fails to cooperate he's here today to answer you your questions.

OK. Everything good?
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HEITING:

SANFILIPPO:

HEITING:

SANFILIPPO:

Yes.

OK. Uuh, since that evenlng and since you Just V|ewed the the video, the two videos,
and heard the audio on your Coban, |s there anythlng else that you want to add before
| ask you any questions? Anythlng you remember smce then re- going back over your
head or anything you wanna add to, uuh your orlglnal statement that you may have
remembered, or you re pretty comfortable W|th what you've told us that night?

I have no add|t|onal lnformatlon ’ | Ll

OK. Uuh, Just a few thlngs for me When you rolled up, what, at the time, and you
may have already answered thls but | don’t remember and I'm we got the transcripts

out we re gettlng it done, when you first rolled up, what was the positioning of the

. 1;,off|cers at the tlme’P Where they, uuh, was the subject handcuffed already? Were

HEITING:

. SANFILIPPO:

they on the ground do you remember?

-5’When 1 flrst rolled up, I, I couldn’t see them cause the, the unit was in the way.

OK. So when you first noticed them, what were they, what were they all doing? You

notlced aII three of them, were they still wrestling with him? Were they on the ground

. wrth him? Was the guy still standing or is he sitting? If you can remember. If you

HE‘I‘T}NG:

. SANFILIPPO:

HEITING:

SANFILIPPO:

HEITING:

don’t then | don’t want you to guess either.
No, | would rather not guess.

OK. Uuh, and, at one point they asked for a hobble. | heard on the audio, uuh, talking

about hobble. Were they talking to-you at the time of the hobble?

Yes.
OK. And did you actually bring the hobble or Ratkovich get his?

Uuh, | found my in the trunk.
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SANFILIPPO:

HEITING:

SANFILIPPO:

ETHIR:

SANFILIPPO:

ETHIR:

SANFILIPPO:

OK So when you went there, there was also some audio about “Dd you'want the
hobble higher?” Uuh, was that your voxce saylng belng told or, or telhng the offlcer
they want it higher or was that somebody else saylng that'? “

That was my voice. )

OK. Do you remember wh’ere,‘y'yor et the tifme;.on his body;,n\)\"/'as it down by his ankles or
up higher at the time? . o ,

You mean initially‘when; ’before he ,és‘kéd-- Yl

Yeah cause kl thin;l’(—- | O

--if they want it hlgher’) k

--,;’ﬁ}.*,,...the hobble hlgher and stuff Where was it at the point where he thought

;maybe it needed to be h|gher or—

HEWW«#"

SANFILIPPO;
,jﬁaﬂNG
SANHLPPO

fHETWG::~

SANFILIPPO:

HEITING:

When we flrst put it on h|s legs were kicking so it was somewhere near his ankles.

But it Wash’texact!y on his ankles. | think it’s a little bit higher than his ankles.

oK.

And | didn’t know if they were gonna let him up and have them walk to the car, so |

asked if they wanted to put it up around his knees so that he can walk to the car.
OK. And did you move them up towards his knees or do you know where you left the

hobble?

| tried moving them towards his knees but, uuh, because | tightened it to be around his '

ankles, | was trying to loosen it to go up around his calves and they were so thick |

couldn’t move it up to his knees, so it's probably maybe a couple of inches higher by
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SANFILIPPO:

HEITING:

'SANEILIPPO:

HEITING:

~ SANFILIPPO:

the time we just decided to, to put the handcuffs uuh, hook the hobble to the
handcuffs so his Iegs would stop kicking Ratkovrch in the face. A

OK. Uuh, d|d you remember at what pornt were you present or were you still looking at
the hobble when there mention about “dont brte ;F,me or,adrd you hear that on the
video? Somebody had mentloned-- W K |

| heard that on the vrdeo Yes

OK. Did you know who sard that'7 Could you teII who was, who was talking at that .

point? Was Ratkowch or Koehler?

It would;b,e,a gues;s~,“uuh—+~"

But!]you"don’t-v,v:anna"guess. SO

HEITING: - Yes

SANFILIPPO:

If, |f you weren t there present for it and, and just heard it on the. audlo | don t want you

I,ﬁito guess

J‘ZV:L‘HEITING

SANFILIPPO:

HEITING:

- SANFILIPPO:

HEITING:

SANFILIPPO:

Yeah 1 don t remember it from the scene.

Afteﬂr";h'e was, uuh, put in the tarp posmon, or, uuh, actually his legs and handcuffs -

: ,' :Were,-were basically connected together, do you know what the time frame was before

RFD arrived? Was it a short period of time, or do you remember?
Uuh, it was less than a minute. Probably 30 seconds, if hot less.
OK. And do you remember the positioning of the, uuh, subject at thatpoint? Was he

lying on the ground or was he—

~ At which point?

In the time waiting, from the time you put the, the restraints on, put him where his legs -

and his, his handcuffs were connected—
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HEITING: -

SANFILIPPO: -

HEITING:

Uh-hu (affirmative)

--to the time that RFD arrived, was he in a pOsitiyon ofjust laying flat or"w'as he on the'

S|de or sitting? Do you remember what posmon he was at until RFD rolled up?

‘ After “after we were able to get the: hook onto the cuffs uuh ‘we were able to step '

A away for a second to see if he was gonna still kick and flall and he was stlll movmg

" SANFILIPPO:

And probably ten seconds after that, l and uuh, I belleve it was Officer Lackey excuse_[ .

me, Offlcer Koehler put h|m on the Slde and then I held him at h|s side so that he
wouldn’t fall fon/vard or backwards untrl paramedlcs got there

OK, S0« the paramedlcs got there and then that's when you guys just you make

contact l, 1 thought the paramed|cs RED, they mentloned it was a, a briefing for I|ke

,~_30 seconds to a mlnute Do you remember partaklng’?

HEITING:

SA‘l'\yl‘l?';ILIPPQ:T

~HEI NG
SANFlLlPPO

]‘HElTlNG

SANFQI‘UP#O’:

~ HEITING:

-part of that.
ok, |
Yeah, | was hold, still holding, uuh, _the suspect to the side at that time.

Whlle they were talkmg’)

; :It was, yeah there was one I think, uuh, officer talklng with the uuh fire personnel _

I'm not sure which |t was.
Uh-hu (affirmative)

And then there was a paramedic checking, and that's when | was, uuh, watc_hing.a

- female paramedic check the suspect.

SANFILIPPO:

Uh-hu (affirmative) Yeah, because when, when they rolled up, just SO you ,know:, l -

talked to the firemen and paramedlcs all of them except for one, have the guy is just -

laying there on his stomach. When they rolled up They didn't see anybody hoIdrng
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~ HEITING:
J SANFILIPPO:
HEITING:

SANFILIPPO:

HEITING:

him. Only one of them saw somebody leanlng the guy possrbly to the 31de So it

could ve been Just a situation when they rolled up they're really not Iookrng But you re .

pretty comfortable wrth that you had hlm to his snde Was that on what side? Do you'

remember what side it would’'ve beenon? V,Whatshoulder?~;_,,

Yeah, he was laying on his Ief@t"‘side.and I wa~s,f,fh0lding his; uuh, bet-, belt buckle on the

ride side.

-OK. Do you remember Who was dorng the brleflng at that point of the officers? Was.it. |

4 Ratkovrch or. Offlcer Koehler7

J belleve rt was Offlcer Ratkovuch

OK And were, you the only one holdlng him? Was Koehler with you”

~_Uuh at flrst Koehler was also holdlng helping in holdrng the side and then | thlnk he .‘

| stop up to talk to the paramedlcs about what happened.

SANFILIPPO: (

" SANFILIPPO:.

- HEITING:

SA_NFILIPPO:

HEITING:

OK 'Do_you remember if he was talking, meaning the suspect, he talking still at t;hat

‘ , p‘oyint or saying anything, or making any sounds at all that you remember?

When he was on his side, no.

‘What was th‘e last thing you remember him saying at one point? Was it when, before

he rolled or was he talking while you guys were trying to get his, uuh, the hobble on
him and everything? Was he still making noises and—
Now when you say he, aré you referring to the suspect'?

Yes.

' OK Uuh, 1 don’t remember him saying anhything. | Just remember him I|ke gruntlng

and yelling and all of that The last time he said something was when we were, uuh,
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putting the hobble on and he was kicking and flailing his legs. And then from that point

| didn’t hear any verbal.

SANFILIPPO: OK. I think that's it. | don't have anything. else furtber:fﬂor‘!you. ,Anyt'hing that you have

to add to it? -

HEITING:  No.
" SANEILIPPO: Saku?

- ETHIR: No, nothing. ........

SANFILIPPO: OK. Uuh, that concludes. It will be approximately 1418 hours.

(end of interview)

' Thi,s”"tkahscript?bésw been revieWed with the audio recording submitted and it is an accurate
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